
P A D
A L A T T

A  V A J D A  P É T E R  
É N E K - Z E N E I  Á L T A L Á N O S

 É S  S P O R T I S K O L A  
M A G A Z I N J A

A L A P Í T O T T A :  K Ö R M E N D Y  K Á R O L Y

K O R Á B B I  S Z E R K E S Z T Ő K :  
K Ö R M E N D Y  K Á R O L Y ,  K A R C S I  B Á C S I

S Z I L V A Y  G Á B O R N É ,  R O Z I  N É N I
  

2025 .  á p r i l i s

a Tartalomból

Mindennapi hőseink
Kedvencem a polcról
Hagyomány és innováció
Mi leszel, ha nagy leszel?
Termek titkai
Bagolyposta

1



Mindennapi hőseink

Jel ige:  “A tanár  is  ember”
"Ismerd meg azokat, akik nap mint nap értünk dolgoznak!"

 Ebben a rovatban közelebbről bemutatjuk iskolánk tanárait és munkatársait – azokat, akik nemcsak
tanítanak, de vigyáznak ránk, segítenek, és részesei mindennapjainknak.

Borka Gábor, iskolánk testnevelője és floorball edzője

Mióta dolgozol az iskolában?
Elég régi motoros vagyok. Már több, mint 30 éve
dolgozom itt. 
Mióta foglalkozol a floorballal?
Játékosként már a 1990-es évek elején játszottam. A
Vajdában 1999. óta tartok floorball edzéseket.
Miért kezdtél el floorballozni?
A Magyar Testnevelési Egyetemen volt egy
ütőkészlet, az évfolyamtársakkal és csoporttársakkal
kipróbáltuk. Egy hónappal később 11-2-re vertük a
regnáló magyar bajnokot és úgy gondoltuk, hogy jó
lenne ezt tovább csinálni. Akkoriban még komoly
szinten kosárlabdáztam, a TF NB I-es csapatában
játszottam. Nem volt könnyű összeegyeztetni a
kettőt. Az első Európa Bajnokságra, amelyen a
magyar válogatott részt vett, nem is tudtam kimenni
a kosárlabda miatt. 
Akkor jól értettem, hogy válogatott is voltál?
Igen és a következő EB-n már részt vehettem
Svájcban. Nagy élmény volt játszani a világ legjobb
csapatai ellen. 

A Vajdában sikeres kosárlabda edző voltál. Miért
váltottál floorballra?
Az első osztályomban 1999-ben, amikor ötödikesek
lettek, nyolc gyerek nem akart kosarazni. Nekik
kezdetem el először edzést tartani. Nyolcadikban
megnyertek egy kispályás floorball bajnokságot. Egy
darabig együtt csináltam a kosárlabdát és a floorballt,
de a floorball egyre népszerűbb lett, egyre több és
több gyerek jött, így ez lett az iskola fő sportja. 
Mennyi időt vesz el az életedből a floorball?
A hétköznapi edzések tartása mellett, hétvégén
gyakran mindkét nap mérkőzések vannak. Hétköznap
vannak még diákolimpiai meccsek is. Tagja vagyok a
Magyar Floorball Szakszövetség Utánpótlás
Bizottságának. Mi szervezzük és koordináljuk az
utánpótlás csapatok mérkőzéseit. Ezek mellett a
Magyar Testnevelési Egyetemen floorball órákat
tartok és közben én is járok floorball MSC
edzőképzésre, ahol a legfontosabb feladatunk egy
floorball tankönyv megírása.
Miért lettél tanár?
Általános iskolában első-másodikban egy nagyon jó
tanító nénim volt. Amikor nyolcadikban azt mondtam
neki, hogy én is tanár szeretnék lenni, azt válaszolta,
hogy “Hülye vagy, fiam, ha tanárnak mész!”. Ő 60 évig
dolgozott a pályán gyerekekkel. Azt hiszem, én miatta
lettem tanár.
Mit szeretsz a tanításban?
Nagyon szeretem tanítani a kicsiket és jó látni, hogy
minden, amit tudnak, azt tőlem tanulták és nagyon
sokat fejlődnek az évek során. 

.
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Mit szoktál csinálni szabadidődben?
Szabadidőm leginkább a tanítási szünetekre
korlátozódik. Szívesen utazom a családommal.
Szeretek olvasni és főzni is. 
Táboroztatni szoktál?
Amióta vajdás vagyok, azóta minden évben
táboroztatok a Tiszán. Sok gyerek a Vajda
befejezése után is visszatér a táborba és jó látni,
ahogy a kicsik és a nagyok megértik egymást és jól
el tudnak játszani. A másik tábor a floorball-tábor,
ahol a nyári szünet végén edzésekkel, angol
foglalkozásokat és játékokkal több, mint 50
gyereket szoktunk foglalkoztatni.

Mi a jó a Vajdában?
A Vajda különleges. A tanárok összetartóak, a vajdás
szív pedig azért dobog, hogy előre vigye az iskolát.
Én nem ide jártam gyerekkoromban, de nagyon
örülök, hogy idekerültem és most a vajdás
találkozón is bizonyságot nyert, hogy a vajdások
nagyon jó szívvel emlékeznek vissza erre az iskolára. 
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A Pad Alatt 1998. évi egyik számából
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„Az a gyermek, aki olvas, olyan felnőtt lesz, aki
gondolkodik”

Kedvencem a polcról

Vajdás diákok mesélnek olvasmányélményeikről

Műfaja: Ifjúsági-regény, amely szerelemről,
barátokról, a tinédzser életről és a sulis
élményekről szól. 
Rövid tartalom: Egy Reni nevű lányról szól, aki
beiratkozott a Szent Johanna Gimnáziumi
iskolába. Egy könyvmoly volt, nehéz volt
bekerülnie a társaságba. 
A könyv első része arról szól, hogy fog
megbarátkozni az osztályával, hogy ismeri meg
Cortezt, a szerelmét. Ezt napló formájában,
vicces részekkel írta meg az író.
Véleményem: Nagyon tetszett benne, hogy
napló formában van megírva. Virág, Reni, Zsolt
és Arnold voltak a kedvenc szereplőim. Kb. 12-
13 éveseknek ajánlom, ha egy vicces és
romantikus történetre vágynak.

Balázs Fanni 6.z 

Leiner Laura: Szent Johanna Gimi 1. Kezdet
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,,Aki kíváncsi, mindig talál rejtvényeket maga körül.
Aki eltökélt, meg is oldja őket."  Rubik Ernő

hagyomány és innováció

Történetek a 100 éves Vajda innovatív eseményeiről

Bemutatóóra a 3D nyomtatás világáról
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Nem rég volt egy olyan óránk, ahol bemutattak egy
3D nyomtatót. Kiderült, hogy a 3D nyomtatás nem
rövid dolog. Például egy szobrot nyomtatni vele
több, mint egy napig is eltarthat. 
Az egyik évfolyamtársam fejét beszkennelték
telefonnal és csináltak belőle egy fájlt, ami alapján
ki lehetett volna nyomtatni egy élethű másolatot.
Bemutatták azt is, hogy házakat is lehet nyomtatni
és van egy olyan étterem, ahol 3D nyomtatott
ételeket lehet kapni. A gyógyászatban pedig arra
használják, hogy elvesztett testrészeket
nyomtassanak, pl. fület.
Nekem nagyon tetszett az óra, bárcsak nekem is
lenne ilyen 3D nyomtatóm! 
Szerintem, a jövőben majd életeket is lehet
menteni vele.

Kiss Tamás, 6.z



„Minden osztályban van legalább egy szuperhős,
csak nincs mindig köpeny rajta.”

                               Egy tanító néni titkos naplójából

Termek titkai

Mit tudnak már az elsősök?
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Helyszíni tudósítónk, Aranyos Loretta (6.z) jelenti:

Loretta arra volt kíváncsi, hogy szeptember óta mit
tanultak már meg az elsősök. Nemcsak a tanulás
érdekelte, hanem az is, hogyan sikerült
beilleszkedniük az iskolai életbe.
Riporterünk a következőket tudta meg a tanítóktól:

Tudnak betűket kiolvasni és leírni
El tudnak számolni, akár 20-ig is
Tudnak összeadni és kivonni
Tudnak olvasni is, igaz egy kicsit még
döcögve. Bár van, aki már hátrafelé is tud
olvasni.
Összehangban tudnak együtt dolgozni, pl.
kórusban tudnak olvasni
A zések indultak szavalóversenyen is
Tisztán énekelnek
Természetesen a sportosok elkezdtek
floorballozni is
Mindkét osztály fegyelmezetten ebédel és
mindent megesznek 



mi leszel, ha nagy
leszel?

Ebben rovatban vo l t  tan í tványokat  kérdezünk,  mive l  fogla lkoznak most ,  több
évvel  va jdás  pá lyafutásuk után   

Mikor vajdás voltam, már akkor nagyon
érdekeltek a dínók és az őslények. Az akkori
biológiatárom (ő most már nem dolgozik az
iskolában) (Pakodi Gabi néni szerk.) hatására
pedig most biológiát tanulok az egyetemen.
Őslénykutatónak készülök, mert tudni
akarom, hogy milyen volt a dínók élete a
Triászban, a Júrában és a Krétában. Milyen
fák alatt sétáltak? Milyen dolgokat ettek? Egy
őslénykutató erre keresi a válaszokat.
És hogy melyik a kedvenc dínóm? Nos, ezt
nehéz megmondani, hiszen a dinoszauruszok
felfedezése óta már több, mint 1500 dínófajt
ismerünk! Vannak köztük négy lábon járó,
hosszú nyakúak, mint a szárazföldön valaha
járkáló legnagyobb állat, az Argentinosaurus.
Voltak kicsi, tollas ragadozók, mint például a
Velociraptor, vagy nagy húsevő óriások,
szintén tollasak, mint a híres-neves
Tyrannosaurus, a T-rex. Tudtátok, hogy a mai
madarak közvetlen leszármazottjai ezeknek a
tollas dínóknak? 

Voltak nagy, csordákban vándorló növényevők
is, kétlábúak, fejükön hatalmas tarajjal, amivel
fütyülni tudtak, olyan hangosan, hogy
messziről is hallották egymást. Közéjük
tartozott a jó hosszú nevű Parasaurolophus.
Egyes négylábú növényevőket erős csontból
készült páncélok fedték, mint a Stegosaurust.
Magyarországon is találtak hozzá hasonló
fajt. Hungarosaurusnak hívják és egy nagyon
varázslatos szigeten éldegéltek, egy hosszú
folyódelta partján, pont ott, ahol most a
Bakony van. 
Keressetek rá a Magyar Dinoszaurusz-kutató
Expedícióra, és nagyon sok érdekes dolgot
olvashattok még!
Szóval melyik dínó a kedvencem? Nem tudom
megmondani, hiszen egy anyukától sem
kérdezik meg, ki a kedvenc gyereke. Annyira
szeretem mindegyiket, hogy egyszerűen nem
tudok választani!
És Nektek melyik a kedvenc dínótok?

Borka Dóra, 2018.z

“Tűzoltó  leszel  vagy katona?”
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A leendő paleontológus



A legfrissebb hírek szárnyon érkeznek!

Költészet napja a Vajdában

bagolyposta

Április 11. egy átlagos hétköznap is lehetne, ám
1964 óta ezen a napon, József Attila
születésnapján ünnepeljük a magyar költészetet.
Ráadásul idén a költő születésének 120.
évfordulója van, így kiemelt figyelmet szenteltünk
eme jeles napnak.
Feltett szándékunk ilyenkor, hogy mindenki
legalább egy verssel, egy idézettel a tarsolyában,
lélekben gazdagodva térjen haza.
Hagyományteremtő szándékkal már tavaly is vers-
graffitiztünk az iskola közvetlen környezetében.
Szebbnél szebb gondolatokkal borítottuk be a
flasztert, így az utca emberét is megszólítottuk a
vers ünnepén. Ezt idén sem hagyhattuk ki. Nincs
jobb dekoráció a gyermeki alkotásnál, ezért kicsik
és nagyok versekhez készítettek illusztrációkat,
melyeket az iskola különböző pontjain lehet
megtekinteni.

“Az igazat mondd, ne csak a valódit”
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A közös verstanulás, versmondás örömét is
megtapasztalhatták tanulóink, ezzel is
szeretnénk hagyományt teremteni. A
költészetet és a zenét összekapcsolva ezen a
napon minden szünetben megzenésített versek
csendültek fel a hangszórókból. És ha ez még
nem lenne elég, a folyosókat járva szófelhőkben
és QR-kódokban rejtett versekkel barátkozhat
felnőtt és gyermek egyaránt.
Gondolataimat stílusosan egy József Attila
idézettel zárom:
„Te jól tudod, a költő sose lódit:
az igazat mondd, ne csak a valódit,
a fényt, amelytől világlik agyunk,
hisz egymás nélkül sötétben vagyunk.”
Mint ahogyan ennek a napnak a
megvalósításához is szükség volt egymásra, a
közös akaratra, így vajdásokhoz méltóan
emlékeztünk meg a magyar költészet napjáról.

                                Kovács Valéria, Vali néni
                                  magyar irodalom 

                               és nyelvtan szakos tanár



A legfrissebb hírek szárnyon érkeznek!

bagolyposta

2025. március 28-án, pénteken megteltek a
padsorok a Vajda osztálytermeiben. No, nem
teljesen a délelőtti tanítás kedvéért. 
Délután 4 óra előtt már tömött sorokban álltak a
volt vajdás tanítványok az iskola előtt, hogy újra
körbejárhassák, megnézhessék és érezzék az
illatát alma materüknek. Szemtanúk leírása szerint
is libabőrt okozó látvány fogadta az arra járókat és
az ablakon kitekintőket. Rég nem látott
osztálytársak ölelgették egymást, szeretettel
veregették egymás vállát és kérdezgették
egymást az elmúlt évekről.
Közel 400 volt tanítvány érkezett a tavalyi
tanévben végzettektől egészen az 50-es években
elballagottakig. 
Többen beültek régi osztálytermükbe és
sztoriztak. Voltak olyanok, akik csak sétálgattak a
folyósón.  Olyanok is akadtak, akik beszélgettek
régi tanáraikkal. 

Osztálytalálkozók Napja
2025. március 28.
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A 80-as teremben (énekterem) volt valaki, aki
leült a zongorához és elkezdete zongorázni a
“Bodzavirág”-ot. A teremben lévő, egymást nem
ismerő férfiak és nők pedig csendben dúdolták
a zongora dallama után. Megható érzés volt
hallani a volt kórustagok ösztönösen közös halk
éneklését.
Az iskolatörténeti séta közben, amikor a  
könyvtárfolyósóra keveredtünk derült ki, hogy az
ott  lévő mozaikképet egy velünk sétáló volt
tanítvány édesanyja készítette, aki szintén
vajdás volt. 
Szót ejtettünk régi legendás tanárokról: Szép
Károlyról, Gyimes Editről, Bellai tanár úrról, Falus
Tamásnéról és Bánó Mihályról és még sok más
kedves tanárunkról, akik meghatározó nyomott
hagytak nemcsak az iskola életében, hanem a
tanítványok emlékezetében is. 
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